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نه به دار است، نه به بار
ماجـــرای تفکیـــک تملـــک دو باشـــگاه پرطرفـــدار 
پایتخت و تغییر مدیر ارشـــد یکی از آنها )اســـتقلال( 
که طبعـــاً پیامـــد مســـتقیم قضایای تفکیـــک بوده، 
ظاهـــراً ایـــن بـــاور را در جامعـــه فوتبـــال به وجـــود 
 »AFC« آورده که مشـــکلات بـــزرگ ســـرخابی ها در
)کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا( حل شـــده و این دو 
تیـــم می تواننـــد برخلاف فصـــول اخیـــر بی دغدغه 
در فصـــل جدید لیـــگ قهرمانان آســـیا حضور به هم 

. نند برسا
دو نکتـــه باور فـــوق را در معرض تردید اساســـی قرار 
AFC در  می دهـــد. یکـــی اینکـــه ســـختگیری های 
 مورد لـــزوم اســـتاندارد و حرفه ای و مســـتقل بودن 
رقابت هـــای  در  شـــرکت  متقاضـــی  باشـــگاه های 
باشـــگاهی آســـیا همچنـــان برقـــرار اســـت و همین 
ســـختگیری ها بـــود که اســـتقلال را در ســـه ســـال 
اخیـــر از لیـــگ آســـیا دور نگه داشـــته و راه حضـــور 
پرســـپولیس را هـــم دو مرتبـــه طی ســـه ســـال اخیر 
در ایـــن پیکارها مســـدود کرده اســـت. مســـأله دوم 
کـــه مرتبط با همـــان قضیه نخســـت و منتـــج از آن 
اســـت، افزوده شـــدن بـــر ســـختگیری فـــوق و بالا 
رفتن شـــدت راســـتی آزمایی مدارک ارســـالی تیم ها 
به ســـبب تبدیل شـــدن »لیـــگ قهرمانان آســـیا« به 
»لیگ نخبـــگان« و به تبـــع آن باز شـــدن در ورودی 
این مســـابقات به روی تعداد قلیل تـــری از تیم های 
واجد شـــرایط اســـت. تیم هایی که واقعـــاً کم عیب، 
غیر وابســـته بـــه دولـــت، دارای خودکفایـــی مالی و 
بدون هیچ بدهی چه انباشـــته و چه عادی باشند و 
حســـاب و کتاب های کاملاً روشن و بدون خدشه ای 

داشـــته باشند.
بـــا ایـــن اوصـــاف واگـــذار شـــدن اخیـــر مالکیـــت 
پرســـپولیس به چند بانک کشـــور و ســـپرده شـــدن 
قیمومیـــت اســـتقلال بـــه یـــک هلدینگ لزومـــاً به 
ایـــن معنا نیســـت که همـــه عوامل بازدارنـــده قبلی 
کـــه هـــر دو تیـــم را از دیـــد AFC فاقد شـــرایط لازم 
جلـــوه مـــی داد، برطـــرف شـــده و آنهـــا می توانند با 
طیـــب خاطـــر وارد لیگ نخبگان آســـیا شـــوند که از 
شـــهریورماه به راه می افتد. قـــدم اول در راه چنین 
حضـــوری ایـــن اســـت کـــه اولاً »AFC« در جریـــان 
راســـتی آزمایی مـــدارک ســـرخابی ها اهلیـــت آنها را 
تأییـــد کند و ثانیاً در تعیین ســـهمیه های هر کشـــور 
رقمـــی را بـــرای ایـــران مقرر ســـازد کـــه دربرگیرنده 
حداقل دو باشـــگاه باشـــد کـــه البته گفته می شـــود 
ایـــن مســـأله تحقـــق یافته اســـت. حتـــی در صورت 
تعییـــن دو ســـهمیه قطعـــی برای مـــا شـــاید از بین 
ســـرخابی ها فقط یکـــی به لیـــگ نخبـــگان راه یابد 
زیـــرا جام حذفی که بـــا حذف هر دو تیم اســـتقلال 
و پرسپولیس همراه شـــده، اگرچه سهمیه ای قطعی 
را در لیـــگ قهرمانـــان )کـــه بـــا ملاحظـــات جدیـــد 
»لیگ قهرمانـــان 2« نامیده می شـــود( دربردارد، اما 
احتمـــال ارجـــاع تیـــم تصاحب کننده این ســـهمیه 
یـــا تیم ســـوم جدول لیـــگ برتر بـــه لیـــگ نخبگان 
به جـــای یکـــی از ســـرخابی ها یا هـــر دوی آنـــان در 
صورت تأیید نشـــدن مـــدارک آنها اندک نیســـت. در 
چنین حالتی بعید اســـت تیم ارتقـــا یافته از نعمت 
معرفـــی اش بـــه »AFC« به قصد بررســـی صلاحیت 
شـــرکتش صرفنظـــر کنـــد و به ســـود یکـــی دیگر از 

باشـــگاه ها کنار بکشـــد.
بـــه خاطر همیـــن موارد اســـت که باید باور داشـــت 
ادعـــای رفـــع شـــدن موانع حضـــور ســـرخابی ها در 
لیگ آســـیا به صـــرف اول و دوم شـــدن آنها در لیگ 
برتـــر بیست و ســـوم فوتبـــال کشـــور نکتـــه ای بیش 
از حـــد خوشـــبینانه در شـــرایط فعلی اســـت و هنوز 
چنیـــن چیـــزی شـــکل نگرفتـــه و شـــاید اصـــلاً هم 

شـــکل نگیرد. 

خسروی وفا در مجمع عمومی 
شورای المپیک آسیا

محمـــود خســـروی وفا در چهـــل و ســـومین مجمـــع 
OCA  در تایلنـــد  عمومـــی شـــورای المپیـــک آســـیا 
شـــرکت کـــرد. این مجمـــع صبح دیـــروز به ریاســـت 
راجا راندیرســـینگ سرپرســـت شـــورای المپیک آسیا 
با حضـــور محمـــود خســـروی وفا رئیـــس کمیته ملی 
المپیـــک ایـــران و ســـایر اعضـــا در بانکـــوک تایلنـــد 
  OCA شـــروع شـــد. مجمع بـــا خیرمقدم سرپرســـت
شـــروع شـــد و بعد پیام ویدئوکنفرانســـی توماس باخ 
رئیس IOC برای اعضای شـــورا پخش شـــد. در ادامه 
  OCA مســـئولان و نمایندگان کمیته های زیرمجموعه
و کمیته هـــای برگـــزاری بازی هـــای رزمـــی و داخـــل 
ســـالن آســـیای بانکوک، بازی های آســـیایی زمستانی 
هاربین چین، بازی های جوانان تاشـــکند و بازی های 
آســـیایی ناگویای ژاپن گزارشی ازاقدامات انجام شده 

و آخریـــن شـــرایط میزبانی ها ارائـــه دادند.
عـــلاوه بـــر ایـــن در بخـــش ابتدایـــی مجمـــع، جایزه 
شایســـتگی شـــورای المپیک آســـیا به نفرات برگزیده 
داده شـــد.  در بخـــش پایانـــی ایـــن نشســـت اعضا در 
خصـــوص زمـــان و محـــل برگـــزاری نشســـت آینـــده 

می کننـــد. تصمیم گیـــری 

نکونام در رده هشتم ایستاد
امیرمحمـــد نکونـــام در مرحله مقدماتی تفنگ ســـه 
وضعیـــت جام جهانـــی باکو در رده هشـــتم ایســـتاد.
در آخریـــن روز از مســـابقات تیراندازی جـــام جهانی 
باکـــو امیر محمـــد نکونـــام در فینال ماده تفنگ ســـه 

وضعیت در رده هشـــتم ایســـتاد.
نکونـــام در دور مقدماتی با رکـــورد ۵۸۸ به عنوان نفر 
ششـــم وارد مرحلـــه فینـــال شـــد. در این مـــاده پوریا 

نوروزیـــان رکـــورد ۵۷2 را ثبت کرد.

یادداشت

خبر

وصال روحانی
روزنامه نگار

حامدی فر محروم شد اما بازی می کند
کمیتـــه انضباطـــی روز گذشـــته حکم خود 

را در خصـــوص مربی و بازیکن اســـتقلال 
صـــادر کرد، بـــر اســـاس این حکـــم امید 
حامدی فر یک جلســـه  محروم)تعلیقی( 

و دویســـت میلیـــون تومـــان جریمه 
و مهـــدی هاشمی نســـب دو جلســـه 
محروم)قطعـــی( و صـــد میلیـــون 
تومـــان جریمه نقدی شـــدند.  امید 
حامدی فـــر کـــه به واســـطه درگیری 
بعد از بـــازی با ذوب آهن بـــا مهرداد 
رضایی هافبک این تیم بســـیار مورد 
توجه قرار گرفت، در جلســـه کمیته 
انضباطـــی حضور یافت و توضیحات 
خـــود را در خصوص این ماجرا ارائه 
کـــرد. هافبک اســـتقلالی ها بعد از 
حضور در جلســـه کمیته انضباطی 
د  ا مهـــرد ز  ا ی  مصاحبـــه ا طـــی 

رضایـــی هافبـــک ذوب آهـــن هم 

عذرخواهـــی کرد و پشـــیمانی خود بابت 
رفتارش را نشـــان داد. بعد از توضیحات 
حامدی فر و درحالی کـــه قرار نبود قبل 
از بازی بـــا فولاد حکمـــی در خصوص 
و  ل  ســـتقلا ا ی  بـــاز ن  خاطیـــا
ذوب صـــادر شـــود، امـــا احکام 
انضباطی روز گذشـــته منتشـــر 
شـــد و براســـاس آن ، بازیکن 
استقلال برای حضور در بازی 
با  فولاد مشـــکلی ندارد، چون 
محرومیت آنها تعلیقی اســـت. 
این طـــور که گفتـــه می شـــود امید 
حامدی فـــر بـــرای بـــازی بـــا فولاد 
جزو ترکیب اصلی نکونام اســـت و 
بـــا توجه به محرومیت چشـــمی و 
حردانـــی این بار بـــا تغییر ترکیب 
اســـتقلال نکونام قصـــد دارد از این 

هافبـــک دفاعی اســـتفاده کند.

درحالـــی کـــه لیـــگ برتـــر بـــه نقطه 
جوش خـــود رســـیده و در بازی های 
مـــرگ و زندگـــی بازیکنـــان تـــلاش 
دارنـــد تـــا بهتریـــن عملکرد خـــود را 
بـــرای موفقیت تیم شـــان به نمایش 
بگذارند خبـــری از کادرفنی تیم ملی 

در اســـتادیوم ها نیســـت.
 در واقـــع بازیکنـــان که بـــرای به تن 
کـــردن لبـــاس تیـــم ملـــی شـــب ها 
خواب هـــای هفت رنـــگ می بینند و 
در مســـتطیل ســـبز جان می دهند، 

آب در هاون می کوبنـــد چون ظاهراً 
کادر فنـــی تیم ملی حـــال و حوصله 
حضـــور در اســـتادیوم ها را ندارنـــد. 
حمیـــد مطهری کـــه از بدنه تیم ملی 
جدا شده و ســـعید الهویی در مالزی 
می چرخـــد و ســـایر کمک مربی هـــا 
بـــی  فتا آ م ها  یو د ســـتا ا ر  د هـــم 

نمی شـــوند.
 ایـــن درحالی اســـت کـــه قلعه نویی 
وعـــده پوســـت اندازی در تیـــم ملی 
را داده  و ورود ســـتاره های جـــوان 
البتـــه  اســـت. ســـتاره های جـــوان 
حتمـــاً و قطعـــاً از دل همیـــن لیـــگ 
نیم بنـــد مـــا بیـــرون خواهنـــد آمـــد 
کـــه بـــرای کشف شـــان نیاز هســـت 
کادر فنی ذره بین به دســـت بگیرد و 
همه بازی هـــا را با دقـــت آنالیز کند. 
تیم ملـــی در خردادماه بایـــد دوباره 

بـــه میـــدان بـــرود و این طـــور کـــه از 
ظواهـــر امـــر پیداســـت فعـــلاً خبری 
و  قلعه نویـــی  جدیـــد  کشـــفیات  از 
دارودســـته عریـــض و طویلـــش در 
از  بـــود.  پیـــش رو نخواهـــد  اردوی 
ســـوی دیگر فراموش نکنیـــم که که 
احســـاس امنیت ملی پوشـــان برای 
حضـــور دائمـــی در ترکیـــب ویروس 
بدخیمی اســـت که تا بـــه حال چند 
باری مضرات خودش را در بازی های 

مهم بـــروز داده اســـت.
 بـــه هـــر روی چـــه بخواهیـــم و چـــه 
نخواهیم لیـــگ فوتبال هر کشـــوری 
شـــاکله اصلی تیـــم ملی را تشـــکیل 
می دهـــد و از ســـوی دیگـــر حضـــور 
ذره بیـــن بـــه دســـتان کادرفنـــی در 
بازی هـــا می توانـــد بـــه بـــالا بـــردن 
کیفیـــت بازی هـــا کمک کند. شـــاید 

توضیـــح  قلعه نویـــی  باشـــد  بهتـــر 
قانع کننده ای بـــرای غیبت کادرفنی 
و آنالیزورهایـــش در بازی ها داشـــته 
باشـــد تـــا همه قبـــول کنند کـــه تیم 
ملی رها نشـــده و می توان به ظهور و 
بروز نســـل جدید بـــرای جام جهانی 

امیدوار باشـــند.
شـــجاع  امیـــری،  وحیـــد  وز  امـــر  
خلیـــل زاده، حـــاج صفـــی، کریـــم 
و  رضاییـــان  رامیـــن  انصاری فـــرد، 
حتی مهدی طارمی در آســـتانه ورود 
بـــه میانســـالی هســـتند و احتمـــالاً 
جـــام جهانی بعـــد را نخواهنـــد دید 
و بایـــد فکـــری برای روزهای ســـخت 
پیـــش رو کـــرد. دیگ جوشـــان لیگ 
فرصـــت  بهتریـــن  روزهـــا  ایـــن  در 
برای شناســـایی جانشـــین های این 

. ستاره هاســـت

کادر فنی تیم ملی در ورزشگاه ها آفتابی نمی شود

نیم نگاه

جواد رستم زاده
خبرنگار

ظمـــی  نا ل  پـــا کو می کننـــد  فکـــر  خیلی هـــا 
بـــه تشـــویق گلاره داور شـــده و همیشـــه از او 
مشـــاوره می گیـــرد، امـــا خـــود گلاره در تمامـــی 
مصاحبه هایـــش بـــه این نکتـــه اشـــاره دارد که 
بخـــش اعظـــم افتخاراتـــش را مدیـــون برادری 
اســـت که همیشـــه به او کمک کرده و مشـــاوره 
داده اســـت. کوپـــال ناظمی که یکـــی از داوران 
تـــراز اول فوتبـــال ایـــران اســـت در گفت و گو با 
ایران ورزشی پرده از مشـــکلات عجیب و غریب 
داوری برداشـــته اســـت، حرف هایی که در نوع 
خود نشـــان می دهد چـــه شـــرایط فاجعه باری 

در داوری فوتبـــال ایران وجـــود دارد.
 

قراربود در فصل جاری دستمزدتان دو برابر شود 
اما این اتفاق نیفتاد. به نظرتان مشکل کجاست؟

قرار بود دســـتمزد دو برابر شـــود، مصوبه هیأت 
رئیسه را هم داشـــت، اما مثل همیشه پرداخت 
نشـــد! عوامل مختلفـــی می تواند دخیل باشـــد 
از جملـــه اینکـــه منابـــع مالـــی در فدراســـیون 
فوتبال محدود اســـت و اینکـــه مباحث داوری و 
همچنین جامعـــه داوری خیلـــی اهمیت زیادی 

برای فدراســـیون فوتبـــال ندارد.
 گفته می شود اسپانسر داوران پول خوبی به 

کمیته داوران داده است، اما همچنان شاهد 
مشکلات زیادی در مورد حتی البسه داوران 

هستیم!
بله اسپانســـر داوری پول خوبـــی داده که اگر 
تمـــام آن پول وارد بدنه داوری می شـــد خیلی 
کمـــک حـــال داوران بـــود و باعـــث افزایـــش 
دســـتمزد آنها می شد، ولی متأســـفانه اقتصاد 
فوتبال مـــا، اقتصاد بیماری اســـت؛ مهم ترین 
مســـأله که حـــق پخـــش تلویزیونی اســـت به 
فوتبـــال داده نمی شـــود و عمـــلاً فوتبـــال مـــا 
درآمد چندانی نـــدارد. به همیـــن دلیل پولی 
کـــه بـــه عنـــوان اسپانســـر داوری وارد چرخه 
فوتبـــال می شـــود صرفـــاً بـــرای داوری هزینه 
نمی شـــود و خیلـــی از جاهـــا می بینیـــم اکثـــر 

کوپال ناظمی در گفت و گو با ایران ورزشی:

 دستمـــــزد داوران 
شـــرم آور است

ایـــن پـــول صـــرف داوری نشـــده و صـــرف 
امـــور دیگـــر می شـــود، اعـــم از تیم هـــای 
پایه، فوتســـال یا فوتبال ســـاحلی و در کل 
هـــر کجا نیـــازی باشـــد، ایـــن پـــول هزینه 
می شـــود و شـــاید درصد کمـــی وارد عرصه 

شود. داوری 
مشـــکل دیگـــر هـــم این اســـت کـــه مدیران 
فدراســـیون می گوینـــد مـــا فلان قـــدر برای 
هر بـــازی هزینـــه می کنیـــم، اما بـــا هزینه ای 
که می شـــود پولی در جیب داوران به عنوان 

دســـتمزد نمی رود.
 داوران کشورهای همسایه چند برابر شما 

دستمزد می گیرند؟
مبالغ داوری ما با کشـــورهای همســـایه اصلاً 
قابـــل قیـــاس نیســـت، مثـــلاً درعربســـتان 
می بینیـــم آن قدر حرفه ای به ســـمت داوری 
رفتنـــد کـــه داوران نخبه اروپایـــی را می آورند 
و در لیگ شـــان اســـتخدام می کننـــد. برای 
مثـــال آقـــای مـــارک کلاتنبـــرگ قضـــاوت در 
انگلســـتان را رهـــا کـــرده و ترجیـــح می دهد 

درعربســـتان قضـــاوت کند )چون دســـتمزد 
در  یـــا  می دهنـــد(  او  بـــه  خوبـــی  بســـیار 
کشـــورهای شـــرق آســـیا مثـــل ژاپن یـــا کره، 
داوری حرفـــه ای شـــده و شـــغل محســـوب 
می شـــود و مبالغشـــان چندین برابر مبالغی 
اســـت که مـــا می گیریم و اصـــلاً قابل قیاس 
نیســـت. کشـــورهای اروپایـــی در ایـــن مورد 
سرآمد هســـتند و ارقام نجومی می گیرند اما 
دســـتمزد ما آن قدر کم است که از گفتن آن 

شـــرم مان می شـــود.

گفت و گوی اختصاصی

پولی که پولی که 
به عنوان به عنوان 
اسپانسر اسپانسر 

داوری وارد داوری وارد 
چرخه چرخه 

فوتبال فوتبال 
می شود می شود 

صرفاً برای صرفاً برای 
داوری هزینه داوری هزینه 

نمی شودنمی شود

مهدیه دریابیگی
خبرنگار

 کریـــم قنبـــری در گفت و گـــو بـــا ایـــران 
ورزشـــی دربـــاره اینکه ریشـــه مشـــکلات 
بین دو باشـــگاه ســـپاهان و پرسپولیس 
اظهـــار  می کنـــد،  ارزیابـــی  کجـــا  از  را 
داشـــت: حقیقتاً این موضـــوع از جامعه 
نشـــات می گیـــرد. جامعـــه هـــم باید رو 
به احتـــرام بـــرود. ورزشـــگاه ها هم الان 
تنهـــا مکان هایی هســـتند کـــه جوان ها 
می تواننـــد خودشـــان را در آن تخلیـــه 
کنند. البته همان طور که اشـــاره کردید 

این موضـــوع از دیربـــاز وجود داشـــته و 
یـــادم می آیـــد از همـــان زمان هایـــی که 
خودم هـــم بـــازی می کـــردم زمانـــی که 
بـــرای برگـــزاری دیـــدار بـــا پرســـپولیس 
قدم بـــه زمین می گذاشـــتیم، همین که 
از تونل بیـــرون می آمدیم و هـــواداران و 
تماشـــاگران تیـــم رقیب مـــا را می دیدند 
شـــروع بـــه توهیـــن و فحاشـــی کـــرده و 
حالا هـــم بعـــد از ســـال ها می بینیم که 
هنـــوز هـــم متأســـفانه در ورزشـــگاه ها 
چنیـــن فضایـــی حاکـــم اســـت. وی بـــا 
اشـــاره به اینکه مـــن بازی اخیـــر دو تیم 
را از نزدیـــک دیدم و فکـــر می کنم حتی 
این فضای توهین بیشـــتر و گســـترده تر 
شـــده اســـت، تأکید کـــرد: البته بیشـــتر 
معتقـــدم کـــه ناهنجاری هـــای جامعـــه 
بـــه ورزشـــگاه ها کشـــیده می شـــود و از 

همـــان دورانی کـــه بـــازی می کردیم این 
اتفـــاق وجود داشـــته و چنین حواشـــی 
را پیرامـــون این بـــازی به یـــاد دارم. این 
در صورتی هســـت که در سال های اخیر 
ســـپاهان همـــواره در کـــورس قهرمانـــی 
نیـــز  ایـــن موضـــوع  و  حضـــور داشـــته 
حساســـیت کار را بیشـــتر و رقابـــت بین 
ایـــن دو تیـــم را نزدیک تـــر کـــرده و البته 
باعـــث شـــده اســـت تا حواشـــی کـــه به 
آنها اشـــاره کردید پیش بیاید. البته این 
حواشـــی در جریان بازی با استقلال هم 
پیش آمده اســـت اما همـــواره در بازی با 
پرســـپولیس پررنگ تر بوده و مشـــکلاتی 
را ایجـــاد کرده اســـت. کریـــم قنبری در 
چندیـــن مقطـــع وظیفـــه ســـرمربیگری 
موقت ســـپاهان را برعهده داشته است: 
بـــاز هـــم تأکیـــد می کنـــم از زمان هـــای 

قدیـــم ایـــن ماجراهـــا وجود داشـــته و از 
همـــان زمـــان بازیگـــری در دیدارهایـــی 
کـــه بـــا پرســـپولیس داشـــتیم، فحـــش 
می خوردیـــم. البتـــه منکر نمی شـــوم که 
در اصفهـــان ایـــن فضـــا نبوده امـــا قطعاً 
چنیـــن فضایـــی در اصفهـــان کمرنـــگ 
بـــوده و ما بیشـــتر شـــاهد ایـــن اتفاقات 
هر ســـاله در ورزشـــگاه آزادی هســـتیم. 
مربـــی ســـابق ســـپاهان دربـــاره اینکه از 
نزدیک مقصـــر این اتفاقـــات را هواداران 
کـــدام باشـــگاه دیده اســـت؛ گفـــت: از 
حـــدود 2 ســـاعت قبـــل از مســـابقه در 
ورزشـــگاه بـــودم و همه ایـــن جریانات را 
از نزدیـــک دیـــدم. وقتـــی داخـــل چمن 
شـــدم فحاشی ها شـــروع شـــده بود که 
تماشـــاگران سپاهان رســـیدند. هرچند 
نمی خواهـــم ســـپاهانی ها را هـــم تبرئه 

کنـــم امـــا متأســـفانه همـــه دیدنـــد که 
توهین هـــا از کجا شـــروع شـــده و بعد از 
آن چـــه اتفاقـــات دیگـــری رخ داد. البته 
نباید دنبـــال مقصر بگردیـــم، بلکه باید 
ریشـــه یابی کنیـــم تا بـــه امید خـــدا این 
مباحـــث در ورزشـــگاه ها جمـــع شـــود یا 
حداقل کمرنگ شود. کارشناس فوتبال 

ایـــران دربـــاره اینکه شـــانس کـــدام تیم 
بـــرای قهرمانـــی را بیشـــتر می دانـــد در 
پایان گفـــت: الان بـــا روندی کـــه وجود 
دارد بعیـــد می دانـــم اســـتقلال قافیـــه را 
بدهد اما پرســـپولیس از همـــان ابتدای 
فصـــل فوتبال بهتر و شـــناور و زیباتری را 

ارائه کرده اســـت.

کریم قنبری: بعید می دانم استقلال قافیه را تا پایان فصل ببازد

چرا همیشه حاشیه ها در ورزشگاه آزادی اتفاق می افتد؟

گپ

شهاب رستگار
خبرنگار

جـــام ملت هـــای آســـیا آخریـــن رویـــداد 
تیـــم ملـــی فوتبـــال کشـــورمان بـــود کـــه 
این مســـابقات بـــا ناکامـــی شـــاگردان امیر 
قلعه نویـــی بـــه پایـــان رســـید. پـــس از این 
مســـابقات اهالی فوتبال اعتقاد داشتند که 
کادر فنـــی تیم ملـــی نیاز به تقویـــت دارد اما 
ایـــن موضوع به گونـــه دیگری رقـــم خورد تا 
جایی کـــه هم اکنون شـــاهد جدایی برخی 
از اعضـــای کادر فنـــی تیم ملی هســـتیم که 
آخریـــن آن حمیـــد مطهـــری اســـت. اصغر 
شـــرفی، کارشـــناس فوتبـــال در خصـــوص 
نیمکت لـــرزان تیم ملی به »ایران ورزشـــی« 
می گویـــد: »جابه جایـــی اعضـــای کادر فنی 

عجیب اســـت و شـــاید فوتبال امروز به این 
صورت باشـــد که ســـرمربی مرتباً دستیاران 
خـــود را تغییر دهد و فرد جدیـــدی را به کادر 
اضافه کند. مربی مرهم راز ســـرمربی است 
و نمی شـــود اعضای کادر فنـــی را دائماً تغییر 
داد. ســـرمربی قبـــل از انتخـــاب کمک باید 
فکر کند تا انتخاب درســـتی داشـــته باشـــد 
تا دائمـــاً مجبور به تغییر کادر خود نشـــود.« 
او در ادامـــه بـــا انتقـــاد از بازیکنـــان ایرانـــی 

توضیـــح داد: »در حـــال حاضر ســـتاره های 
لیگ برتر ما از ازبکستان هستند و گوستاوو 
بلانکـــو و اوســـتون اورونوف، در اســـتقلال 
و پرســـپولیس نقـــش تأثیرگـــذاری دارنـــد. 
بلانکو، بازیکن آرژانتینی اســـتقلال را ببینید 
هفته گذشـــته چگونـــه تـــوپ را وارد دروازه 
کـــرد، این در حالی اســـت که هیـــچ کدام از 
بازیکنـــان ایرانی از بازیکنان قدیمی گرفته تا 
بازیکنان امروزی نمی تواننـــد چنین گلی به 

ثمر برســـانند. اینها برای فوتبـــال ایران زنگ 
خطـــر اســـت. زمانـــی که مـــا قهرمان آســـیا 

می شـــدیم، ازبک هـــا کجـــا بودند؟!«
ایـــن کارشـــناس فوتبـــال با اشـــاره بـــه این 
موضـــوع کـــه بازیکنـــان ایرانی همیشـــه به 
داوری اعتـــراض می کننـــد، بیـــان می کند: 
»فوتبالیســـت های ایرانـــی فقط بـــه دنبال 
اعتراض به داور هســـتند و 10 نفری ســـمت 
داور می رونـــد و به داور بد و بیراه می گویند. 
این مســـلم اســـت که داور دیگـــر نمی تواند 
با تمرکز بـــازی را قضاوت کنـــد. بعد از بازی 
هم شـــروع به انتقاد از داور بـــازی می کنند 
و قبـــل از بـــازی هـــم نســـبت بـــه انتخاب 
فـــلان داور اعتـــراض می کننـــد، در حالـــی 
کـــه در زمان مـــا تنها کاپیتان اجازه داشـــت 
بـــا داور صحبت کنـــد. بازیکنان مـــا تنها از 
نظر ظاهـــری بازیکنان خارجـــی را الگو قرار 
می دهنـــد و بـــه هیچ وجـــه از نظـــر فنی در 
حـــد و انـــدازه همیـــن بازیکنـــان ازبک هم 

» . نیستند

نقل قول

محمد محمدی سدهی
خبرنگار

 شاید در فوتبال امروز باید دائماً دستیاران را تغییر داد

شرفی: زمانی که ما قهرمان آسیا می شدیم، ازبک ها کجا بودند
قاسمپور: فوتبال با این روش پاک نمی شود

سریال تکراری احضار دلال ها
برخـــورد با دلالان و مدیـــر برنامه های متخلـــف در فوتبال ایران کـــه از مدتی 
پیش در دســـتور کار قرار گرفته، وارد فاز جدیدی شـــده است. بر این اساس 
در دو هفته گذشـــته شـــماری از مدیر برنامه ها و دلال ها به نهادهای نظارتی 
احضار شـــدند و با حضور در این نهادها پاسخگوی مســـائل مختلف بودند. 
در این جلســـات مســـائل مختلف و ابهامات موجود مورد بررسی قرار گرفت 
و گفته می شـــود قرار اســـت در آینـــده برخوردهـــای جدی بـــا متخلفان این 
عرصـــه صورت گیرد. ســـاماندهی مدیر برنامه ها و دلالان جزو مواردی اســـت 
که در دســـتور کار قـــرار گرفته تا در آســـتانه فصـــل نقل  و انتقـــالات، فوتبال 
ایران شـــرایطی بهتر از گذشـــته را تجربه کند. ابراهیم قاسمپور، پیشکسوت 
فوتبـــال ایـــران در خصـــوص احضار دلالان بـــه نهادهـــای نظارتی بـــه »ایران 
ورزشـــی« می گوید: »هر ســـاله صحبت هایی در خصوص برخـــورد با دلال ها 
مطرح می شـــود اما هیـــچ گاه با این موضـــوع به صورت جدی برخورد نشـــد. 
می گوینـــد که این دلال ها را احضار کردند، اگر آقایان دلال ها را می شناســـند، 
چرا با آنها برخورد نمی کنند و تنها احضارشـــان می کنند. متأســـفانه همیشه 
ایـــن افراد از قانـــون جلوتر هســـتند و کار خودشـــان را انجـــام می دهند.« او 
می افزایـــد: »زمانی کـــه در فوتبال بودم با این افراد مواجه شـــدم اما هیچ گاه 
اســـیر این افراد نشـــدم. در همان زمان برخی از دلال ها را به کمیته انضباطی 
معرفی کردم که کمیتـــه انضباطی این افراد را محروم کـــرد اما بلافاصله پس 
از اتمـــام محرومیت دوباره بـــه کار خود ادامـــه دادند. هیـــچ گاه برخوردی با 
دلالان نشـــد و نتیجه آن شـــد که تعـــداد این افـــراد در حال افزایش اســـت. 

فوتبال ایـــران هیچ وقت پاک نمی شـــود.«


